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De verkiezingen komen er weer aan.
‘In Dubio in het stemhokje’ bespreekt

de belangrijkste verkiezingspunten
voor jou als student. 
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VERSUS BUITENVERSUS BUITEN
EUROPAEUROPA
Luuk van Leeuwen en Cedric Brull
vertellen over hun ervaringen op
exchange en helpen jou met het
dilemma: “Op exchange binnen of
buiten Europa?”



Voorwoord
Lieve lezer, 

Met trots presenteren wij de nieuwste editie van De Duplomaat met
het prikkelende thema "In Dubio". Als dubbelstudent is het des te
belangrijker om belangen te kunnen afwegen en keuzes te kunnen
maken. Twijfelen en afwegen is niet alleen iets wat we tegenkomen
in de collegezalen, maar ook vaak in het dagelijks leven. Zeker bij
dubbelstudenten is keuzestress een veelvoorkomende uitdaging.

In deze editie behandelen we diverse belangrijke keuzes in het
dagelijks leven. Zo hebben we het over keuzes maken in het
stemhokje, de verschillen tussen op exchange gaan binnen of buiten
Europa, over keuzestress in het algemeen en volledig passend bij
het thema hebben we de Duplomaat Dilemma´s weer in het leven
geroepen. 

Daarnaast hebben we ook weer BeReals verzameld van In Duplo’ers.
Wil jij nou dat jouw BeReal in BeDuplo komt? Stuur dan je mooiste
BeReals naar @deduplomaat en wie weet zie jij jezelf in de volgende
editie. Voor nu wensen we jullie veel plezier met het lezen van de
Duplomaat.

Liefs, 
De Mediacommissie 23-24
Silke, Fabienne, Jaden, Dinand, Mayco en Loïs
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IN HET STEMHOKJE

DE PECHGENERATIE

  en tijde van het uitkomen van deze
Duplomaat is het bijna zover. 22 november
mag Nederland weer naar de stembus voor
de Tweede Kamerverkiezingen. Het is dan
ruim 4 maanden nadat kabinet Rutte IV
sneuvelde, en Mark Rutte aankondigde na
zeventien jaar te stoppen als lijsttrekker van
de VVD. Al zijn de vorige verkiezingen voor
ons parlement nog maar een kleine twee
jaar geleden is het vooral voor jongere
studenten de eerste keer dat zij mogen
stemmen. Studenten hebben met de
honderdduizenden stemmen die zij
vertegenwoordigen in ieder geval een
grote invloed op de uitkomst van de
komende verkiezingen. Daarom zetten we
de belangrijkste thema’s die leven onder
studenten op een rij. 

We kunnen er niet om heen, de rente op
studieschulden is het onderwerp van het
moment. Van het ene op het andere
moment ging deze rente namelijk van
0,46 naar 2,56 procent. De
pechgeneratie, die studeerde na het
afschaffen van de basisbeurs in 2015
(door VVD, PvdA, GroenLinks en D66), is
hier flink de dupe van. Deze studenten
voelen zich in de steek gelaten door de
overheid. In hun ogen werd lenen
aangemoedigd door de overheid, werd
er beloofd dat de rente 0 procent zou
blijven en werd er verzekerd dat een
studieschuld niet mee zou tellen bij het
aanvragen van een hypotheek. 

Belangrijker dan terugkijken naar het
verleden, is natuurlijk kijken naar de
toekomst: hoe denken partijen over de
pechgeneratie? Dat werd op de laatste
dag van de huidige Tweede Kamer al
redelijk duidelijk toen een amendement
van onder andere Pieter Omtzigt
aangenomen werd, waarin staat dat de
belastingvoordelen voor expats omlaag
gaan en dat dat geld gebruikt moet
worden om het rentepercentage voor
pechstudenten te verlagen. In het
amendement staat echter niets over
wanneer dit moet gebeuren, en hoe hoog
de rente moet gaan worden. De enige
grote partij die tegen dit amendement
stemde was de VVD, die onder Dilan
Yesilgöz de pechgeneratie niet goed
gezind lijkt te zijn. In het College Tour
debat had Yesilgöz het ook al moeilijk toen
zij vragen kreeg over het lot van de
pechgeneratie waar zij, in ieder geval naar
mening van de studenten in de zaal, geen
verzadigend antwoord op gaf. Wie dan wel
erg aan de kant van de pechstudenten
staan? Dat lijken vooral de linkse partijen te
zijn, zo haalde een amendement van onder
andere de SP over het vastzetten van de
rente op 0 procent het niet, ondanks steun
van bijna alle linkse partijen. Bezwaren van
andere partijen (zoals de VVD) richten zich
voornamelijk op de hoge kosten en de
gebrekkige financiële dekking daarvan.
Volgens Trouw gaat het zo’n 9 miljard euro
kosten om de rente op 0 procent vast te
zetten, een fors bedrag. 



HUISJE?
Een ander groot probleem onder studenten
is de woningnood. Er zijn op dit moment
niet genoeg woningen, wat er ook nog eens
voor zorgt dat de prijzen van woningen die
wel beschikbaar zijn torenhoog zijn. Voor
een net afgestudeerde student met een
studieschuld zijn starterswoningen
onbetaalbaar geworden. In 2015 betaalde
je nog zo’n 160.000 euro voor een
gemiddeld appartement hier in Rotterdam,
terwijl dit vandaag de dag zo rond de
335.000 euro ligt, een verdubbeling. Een
groot probleem voor de al zo geplaagde
pechgeneratie is dat ze door hun
studielening een minder grote hypotheek
kunnen afsluiten. Om in ieder geval de
schaarste op de woningmarkt te verhelpen
zijn veel nieuwe woningen nodig, maar over
waar deze woningen moeten komen
verschillen partijen van mening. In de
stemwijzer zit een stelling dat de regering
het bouwen van woonwijken op
landbouwgrond moet vergemakkelijken.
Vooral linkse partijen, maar ook de VVD, zijn
het hier mee eens. Andere partijen zoals
NSC van Pieter Omtzigt zijn het niet eens
met deze stelling, omdat zij liever bestaande
woonkernen uitbreiden. Wel is de algemene
consensus onder partijen dat het
noodzakelijk is dat er meer gebouwd wordt. 

Niet alleen Dilan Yesilgöz werd door
studenten het vuur aan de schenen gelegd
in het College Tour debat, ook Frans
Timmermans (PvdA-GroenLinks) kreeg het
lastig. Timmermans zei dat hij geen studies
kende waar de zin van kernenergie
aangetoond wordt, waarop de drie andere
aanwezige lijsttrekkers meteen opveerden
om daar tegenin te gaan. Het wel of niet
inzetten op kernenergie is één van de
grootste vraagstukken over het thema
klimaat.

KLIMAATVRAAGSTUK



Naast PvdA-GroenLinks zijn ook de SP en
PvdD geen voorstanders van kernenergie,
omdat zij vinden dat kernenergie te duur en
te gevaarlijk is. Dat er iets aan
klimaatverandering moet gebeuren wordt
door in ieder geval een meerderheid van de
kamer erkend, maar over de invulling hiervan
wordt veel gediscussieerd. Sommige partijen
zoals D66 willen dat er veel meer actie moet
worden ondernomen, andere partijen zoals
JA21 vinden het belangrijk dat het niet te
veel geld gaat kosten en partijen zoals FVD
zien helemaal geen klimaatprobleem. Al
deze standpunten kunnen we helaas niet
doornemen in dit artikel, maar als je je verder
wil verdiepen kijk dan vooral naar de tips bij
dit artikel. 

Maak een stemwijzer  

Kijk YouTube video's 

Luister naar podcasts 

Tips voor als je nog niet weet wat te
stemmen: 

Er zijn verschillende stemwijzers te vinden
op het internet die de beste partij voor
jouw proberen te vinden door je
verschillende politieke stellingen voor te
leggen. Let op dat stemwijzers niet perfect
zijn, doe dus altijd eigen onderzoek. 

 Over de verkiezingen worden veel
informatieve YouTube video’s gemaakt.
Om een goede indruk van alle partijen te
krijgen heeft NOS op 3 een video gemaakt
waarin ze de standpunten van elke partij
kort samenvatten. Als je politiek interessant
vindt is de serie ‘Rondje Binnenhof’ van de
NOS ook een aanrader. 

Voor mensen die zich nog iets meer in de
politiek willen verdiepen kan het
interessant zijn om podcasts te luisteren.
Het ideale aan podcasts is dat je ze kan
luisteren terwijl je wat anders aan het doen
bent. Leuke en neutrale politieke podcast
zijn bijvoorbeeld ‘De Spindoctors’ of ‘De
Stemming van Vullings en Van der Wulp’. 

TIPS



Keuzewijzer
De verkiezingen komen er weer aan, op 22 november zal het Nederlandse
volk een nieuwe Tweede Kamer kiezen. Weet jij net als heel veel studenten

niet op wie je moet stemmen? Dan is dit artikel voor jou! In dit artikel zijn
verschillende stellingen weergegeven met de partijen die voor of tegen zijn,

hierdoor kan jij er wellicht achter komen welke partijen bij jou passen. 

Stelling 1:
Minimumloon met 1,7% verhogen

Voor:                                             
D66 PVV PvdA SP
GL PvdD CU DENK

VOLT BIJ1 

Tegen:
VVD CDA FVD BBB 

SGP JA21 

Stelling 2:
Steun uitspreken voor Israëlische recht op

zelfverdediging 
Voor: 

VVD PVV CDA PvdA
GL CU BBB SGP

JA21

Tegen: 
D66 SP PvdD FvD

DENK Volt BIJ1

Stelling 3:
Heffing op wegwerpplastic afschaffen

Voor: 
VVD PVV SP FvD 
BBB DENK SGP 

JA21 BIJ1

Tegen:
D66 CDA PvdA GL

PvdD CU Volt

Stelling 4:
Rente leenstelstel-student voor 2024 bevriezen

Voor:
D66 PVV CDA SP PvdA

 GL PvdD CU FvD BBB SGP 
DENK Volt JA21 BIJ1 

Tegen:
VVD

Stelling 5:
Nieuwe kerncentrales bouwen

Voor:
VVD D66 PVV CDA FVD

 CU Volt JA21 SGP
DENK BBB NSC

Tegen:
GL PvdA SP
PvdD BIJ1

Stelling 6:
Anticonceptiepil volledig vergoeden

Voor: 
D66 GL PvdA SP PvdD

CU DENK BBB Volt
BIJ1 NSC

Tegen:
VVD PVV CDA 
FVD JA21 SGP



Stelling 7:
Belasting op benzine omlaag

Voor: 
VVD PVV CDA SP

 FVD SGP DENK BBB
JA21 BIJ1 NSC

 
Tegen:

D66 GL PvdA 
PvdD CU Volt

Stelling 10:
Boeren gedwongen uitkopen moet mogelijk zijn

Voor:
D66 GL PvdA

 PvdD Volt BIJ1

Tegen:
VVD PVV CDA SP 
CU FVD BBB SGP 
DENK JA21 NSC

Stelling 9:
Huurprijs 3 jaar bevriezen

Voor:
D66 GL-PvdA PVV SP
PvdD CU DENK BIJ1

Tegen:
VVD CDA FVD

 SGP BBB
 Volt JA21 NSC

Stelling 8:
Gratis kinderopvang

Voor:
D66 GL PvdA CDA SP JA21

PvdD DENK Volt BIJ1

 
Tegen:

VVD CU FVD
SGP BBB NSC

Stelling 11:
Tandartsbehandeling in het basispakket

Voor: 
GL-PvdA PVV SP PvdD

CU FVD BBB DENK
Volt BIJ1 NSC

Tegen:
VVD D66 CDA

SGP JA21

Stelling 12:
Referendum invoeren 

Voor:
D66 GL-PvdA PVV
 SP PvdD FVD BBB

 JA21 NSC

Tegen: 
VVD CDA CU Volt
SGP DENK BIJ1

Mocht je er nou nog steeds niet uit zijn waarop je wilt stemmen, wees
dan niet getreurd! Op internet zijn veel verschillende stemwijzers die
jou nog verder kunnen helpen erachter te komen op welke partij het

beste bij jou past.



Breaking Borders
Kimo Jurcka, derdejaars Recht en Bedrijfskunde student vertelt ons over de ‘city of
lights’, beter bekend als Parijs. Hij neemt ons mee op een reis vol met wijn,
croissants en macarons, en langs de charmes en romantiek van de vele
bezienswaardigheden zoals de Eiffeltoren.

Deze editie van de Duplomaat brengt me
terug naar een tijd waarin ikzelf ‘in dubio’
was, net zoals velen van jullie wellicht
hebben ervaren. Het dilemma dat ik
ondervond, draaide om de keuze om al dan
niet op uitwisseling te gaan. Het idee om
een avontuur in het buitenland aan te gaan
was aanvankelijk aantrekkelijk, maar bracht
tegelijkertijd een wervelwind van twijfels
met zich mee.

kimo jurcka in parijs

De gedachte aan het verlaten van mijn vertrouwde omgeving, mijn vrienden en
familie, en het betreden van het onbekende was overweldigend. De zorgen over
de taalbarrière en de aanpassing aan een nieuwe cultuur speelden voortdurend
door mijn hoofd. Kon ik echt de sprong wagen en mijn veilige cocon verlaten? De
beslissing om mijn comfortzone te verlaten en op uitwisseling te gaan was geen
eenvoudige.

Ik twijfelde hevig of ik in staat zou zijn om nieuwe
vrienden te maken in een land waar ik niemand
kende. Zou ik wel in staat zijn om de vakken daar te
volgen? Zou ik de plek waar ik naartoe zal gaan wel
leuk vinden? Allemaal vragen die door mijn hoofd
spookten. Maar naast deze twijfels was er nog een
andere aanzienlijke hobbel: de 'studievertraging'. In
de maanden dat ik weg zou zijn, zou ik geen vakken
van rechten kunnen volgen die ik nog wel moest
doen. Ik was in dubio of ik liever een paar maanden
wilde 'chillen' met enkel mijn rechtenvakken, of dat
ik de sprong wilde wagen om vakken in het
buitenland te volgen die ik eigenlijk niet nodig had
voor mijn studiepunten.



Uiteindelijk heb ik, na veel
overwegingen, de knoop
doorgehakt en besloten om
de uitdaging van de
uitwisseling aan te gaan. Het
was een beslissing die niet zo
zeer mijn academische
horizon verbreedde, maar
vooral mijn persoonlijke
groei bevorderde. 

Ik ontdekte dat de twijfels en angsten die me aanvankelijk tegenhielden, werden
overwonnen door de overweldigende ervaringen die ik tijdens mijn uitwisseling
opdeed. De studie zelf is hier niet zo uitdagend. Dat werd ook verteld door de
exchange coördinator van de RSM: “Als je een dubbelstudie gewend bent, dan is
zo’n exchange voor jou al helemaal een makkie”. Met die instelling ging er ook in
toen ik eenmaal de knoop had doorgehakt om op uitwisseling te gaan.
Bovendien was het een relaxt idee dat je de punten niet nodig hebt voor de
studie als dubbelstudent. Dat maakte de weg vrij om geheel open de exchange
te starten. Ik mocht namelijk naar Parijs. De stad Parijs betovert met haar
onuitputtelijke charme en de overvloed aan mogelijkheden die ze biedt op
verschillende vlakken. 



Als student in deze stad, sta je voor de ongelooflijke kans om jezelf onder te
dompelen in een wereld van kunst en cultuur. De stad is letterlijk bezaaid met
musea, galerijen en historische bezienswaardigheden, en het beste deel is dat de
meeste van deze schatten voor jou als student gratis toegankelijk zijn. Of je nu
een liefhebber bent van klassieke kunst in het wereldberoemde Louvre, moderne
kunst in het opvallende Centre Pompidou, of ergens daartussenin, Parijs heeft
voor ieder wat wils. De musea zijn slechts het begin van de kunstzinnige schatten
die de stad te bieden heeft.
Maar Parijs heeft meer te bieden dan alleen de muren van musea. De straten van
de stad zijn op zichzelf al een kunstwerk, met hun iconische architectuur,
charmante parken en adembenemende monumenten die elke hoek van de stad
sieren. Elke wijk in Parijs heeft zijn eigen unieke sfeer en karakter, waardoor je
nooit uitgekeken raakt op de stad.
Het studentenleven in Parijs is levendig en
divers, met eindeloze mogelijkheden om te
genieten van de avonden en nachten. Overal in
de stad vind je gezellige bars, restaurants en
clubs. Op bijna elke straathoek kun je een
charmante bistro vinden, waar je kunt genieten
van Franse gerechten en de sfeer van de stad
proeft. Maar Parijs zou Parijs niet zijn zonder
haar bruisende nachtleven. Clubs en nachtclubs
in de stad bieden een geweldige gelegenheid
om te dansen en plezier te maken tot in de
vroege uurtjes. De stad heeft zelfs een eigen
versie van de populaire ESN-Tuesday, waar
internationale studenten samenkomen om te
genieten van het nachtleven. Er is echter wel een
verschil met Nederland, en dat zijn de
'doorbitches'. Hier kom je minder makkelijk
binnen op sommige plekken, en je uiterlijk kan
een rol spelen. Maar dat weerhoudt studenten
er niet van om de stad te verkennen en nieuwe
ervaringen op te doen. Parijs is niet alleen een
stad om te studeren; het is een stad om te leven
en lief te hebben.



Tijdens mijn verblijf hier heb ik mensen van over de hele
wereld leren kennen en heb ik inzicht gekregen in de
diverse culturen die zij met zich meebrengen. Dit heeft mijn
horizon verbreed en me doen realiseren dat de wereld
zoveel meer te bieden heeft dan alleen Nederland. Het
leren kennen van mensen met verschillende
achtergronden en het omarmen van diverse culturen heeft
mijn persoonlijke groei en begrip van de wereld aanzienlijk
verrijkt. Dit zou ik niet gehad hebben als ik in Nederland
was gebleven. 
Dus, soms is het nodig om te twijfelen en te aarzelen, maar
vergeet niet dat het nemen van risico's en het verlaten van
je comfortzone je de meest waardevolle ervaringen in het
leven kan opleveren zoals ik had door mijn exchange.
Twijfels horen erbij, maar ze mogen je niet weerhouden om
op avontuur te gaan en nieuwe horizonten te verkennen. In
dubio zijn is slechts het begin van een avontuurlijke reis.

In het begin maakte ik me wellicht zorgen over het
feit dat ik niemand zou leren kennen, maar dit bleek
uiteindelijk verrassend eenvoudig te zijn. Iedereen
bevindt zich in de 'exchange bubbel' en is open
voor nieuwe ontmoetingen. Studeren in het
buitenland biedt namelijk de mogelijkheid om
buiten je comfortzone te treden, wat resulteert in
persoonlijke groei en een dieper begrip van andere
culturen en mensen. Het verlaten van mijn
vertrouwde thuisomgeving dwong mij om
onafhankelijker te worden en je aan te passen aan
nieuwe situaties die ik anders misschien niet was
tegengekomen.



Als student realiseren we ons maar al te goed hoe overweldigend het kan zijn
om de juiste studie, minor of master te kiezen. Het voelt als een duel op het
academische slagveld, waarbij de juiste keuze ons naar glorieuze overwinningen
kan leiden, terwijl een verkeerde zet ons in een diepe put van onzekerheid kan
storten. Maar laten we even diep ademhalen, want geloof het of niet, er bestaat
een soort toverdrank om onze academische stress te verminderen en ons te
helpen bij het nemen van weloverwogen beslissingen.
  
Allereerst is het sterk aan te raden om te praten met studieadviseurs en
ouderejaarsstudenten. Hun ervaringen en inzichten kunnen van onschatbare
waarde zijn in ons streven naar duidelijkheid. Door ons open te stellen en onze
vragen en zorgen met hen te delen, kunnen we een dieper begrip krijgen van de
verschillende studiemogelijkheden en welke het beste aansluiten bij onze unieke
interesses en vaardigheden. Daarnaast is grondig onderzoek essentieel. Het
bestuderen van de curricula van verschillende programma’s stelt ons in staat om
realistische verwachtingen te creëren. Hierdoor kunnen we beter beoordelen of
een bepaalde studie, minor of master echt past bij onze lange termijn doelen en
carrière ambities.

Ten derde is zelfreflectie een krachtig instrument in ons besluitvormingsproces.
Door regelmatig de tijd te nemen om na te denken over onze sterke punten,
interesses en doelen, krijgen we een duidelijker beeld van welke stappen we
moeten nemen om ons doel te bereiken. 

De Universitaire strijd van de Student
We kennen het allemaal wel: het innerlijke gevecht dat plaatsvindt wanneer we
twijfelen of we naar dat ene feestje moeten gaan waar al onze vrienden naartoe
gaan, of dat we toch maar knus onder een dekentje op de bank blijven hangen
met onze favoriete serie. Maar wat als deze besluiteloosheid zich niet alleen
beperkt tot de vrijdagavondplannen, maar ook insluipt in de kern van onze
academische en sociale keuzes? Van het balanceren van studiegerelateerde
beslissingen tot het omgaan met de constante druk van sociale verwachtingen,
van het vormgeven van onze toekomstige carrière tot het vinden van het juiste pad
naar persoonlijke groei – keuzestress lijkt onze constante metgezel te zijn in dit
avontuur genaamd het universiteitsleven. Misschien heeft juist deze strijd wel
geleid tot de ontdekking van iets groots als In Duplo, omdat we simpelweg niet
konden kiezen welke specifieke studie voor ons was voorbestemd. Laten we
samen dieper graven in het concept van keuzestress en ontdekken hoe het ons
universiteitsleven vormt en kleurt. 

Studiegerelateerde keuzes



Tot slot is het belangrijk dat we niet moeten vergeten dat we niet alleen zijn in
deze zoektocht. Het delen van ervaringen en inzichten met medestudenten kan
ons niet alleen geruststellen, maar kan ook een gevoel van gemeenschap
creëren en samenwerking bevorderen bij het vinden van oplossingen voor onze
gemeenschappelijke uitdagingen. Met deze lessen in ons achterhoofd, is het ook
essentieel om ons bewust te worden van de sociale druk die vaak hand in hand
gaat met onze academische reis. 

Terwijl we verder duiken in het doolhof van sociale verwachtingen en feestelijke
verleidingen, voelt het soms alsof we de hoofdrolspelers zijn in een Netflix-serie
die onze sociale avonturen op de campus volgt. We worden voortdurend
uitgedaagd door een balans te zoeken tussen het bijwonen van sociale
bijeenkomsten, deelnemen aan verenigingsactiviteiten en het redden van onze
academische reputatie. En laten we eerlijk zijn, het kan soms voelen alsof we
proberen te jongleren met te veel ballen tegelijk. Maar ook voor de keuzestress
omtrent sociale druk bestaat er een formule die ons kan helpen om het
evenwicht te bewaren en ons sociale leven in harmonie te brengen met onze
academische doelen. En raad eens? Het draait allemaal om één belangrijke
vaardigheid: communicatie. 
Met een goede dosis open communicatie met onze vrienden kunnen we een
hechte groep vormen die ons door de universiteit helpt. Het betekent niet alleen
dat we kunnen praten over onze drukke schema’s, maar ook dat we elkaar
kunnen aanmoedigen om het beste uit onszelf te halen. Door eerlijk met onze
vrienden te communiceren over de drukke schema’s en persoonlijke grenzen die
we stellen, kunnen we een solide basis leggen voor een balans tussen sociale en
academische verplichtingen. Zo kun je bijvoorbeeld gezamenlijke studie- en
ontspanningstijden plannen, waarbij je afspreekt om te blokken voor tentamens
en daarna te ontspannen door leuke activiteiten te ondernemen. 

Sociale druk

Carrièregerelateerde keuzes

Naast de uitdagende vraagstukken die gepaard gaan met studiegerelateerde
keuzes en sociale druk, zullen we uiteindelijk keuzes gaan maken met betrekking
tot onze carrière. Zo zullen we beslissingen moeten maken over het balanceren
van onze persoonlijke passies met de praktische realiteit van professionele
kansen, waarbij we constant moeten afwegen welke route ons de meest
bevredigende loopbaan zal bieden. Daarnaast kan het vinden van een juiste
werk/privé balans ook een ware uitdaging zijn, vooral als we een carrière willen
die zowel financiële stabiliteit biedt als voldoening in ons persoonlijke leven. Ten
slotte kan keuzestress een rol spelen bij het dilemma tussen het nastreven van
verdere academische opleidingen of het direct verwerven van werkervaring. 



Aan de ene kant wil je verder studeren, omdat het de mogelijkheid biedt om je
kennis naar een hoger niveau te tillen. Aan de andere kant is er een dringende
behoefte om praktijkervaring op te doen, omdat het je de kans geeft om direct
betrokken te raken bij de uitdagingen van het werkveld.
Gelukkig bestaan er diverse oplossingen voor de keuzestress die komt kijken bij
de carrièregerelateerde keuzes. Door te streven naar een combinatie van
theoretische en praktische leerervaringen, zoals stages, kun je een balans maken
tussen studie en werk. Daarnaast is het van essentieel belang om de begeleiding
van een mentor te zoeken, aangezien die je kan voorzien van waardevol advies
en inzichten om weloverwogen keuzes te maken. Met gerichte praktijkervaring
en deskundig advies, kunnen we uiteindelijk een bevredigend carrièrepad
creëren dat zowel onze professionele ambities als persoonlijke vervulling omvat. 

In de complexiteit van het studentenleven, waarin keuzestress een grote rol
speelt, is het cruciaal om te erkennen dat er altijd wegen zijn om deze uitdagingen
te overwinnen. Door middel van waardevolle oplossingen, zoals het aangaan van
open gesprekken met studieadviseurs, het cultiveren van effectieve communicatie
met vrienden, en het omarmen van een mix van praktijkervaring en deskundig
advies, kunnen we doeltreffend de confrontatie aangaan met keuzestress. Dus,
laten we vooral niet vergeten om te genieten, want deze bijzondere fase in ons
leven komt maar één keer voorbij. 



BeDuplo.
Stap binnen in de  wereld van BeReal, de enige app die je een VIP-
toegang geeft tot het waanzinnige leven van In Duplo leden! 🌟
Doe je gordels maar alvast om, want we nemen je mee op een
adembenemende reis langs de meest epische, hilarische,
schokkende, en ja, af en toe ook oersaaie BeReals van de
meesterlijke In Duplo'ers van de afgelopen tijd. 📸

12 | BeDuplo



 BeDuplo | 13



Binnen of buiten Europa

Hii, mijn naam is Luuk, ik zit nu in mijn
derde jaar van Economie & Recht en
ben momenteel op exchange in
Göteborg, Zweden. 

Waarom op exchange?

Eigenlijk wist ik al vanaf het eerste moment dat ik begon met studeren dat
ik op exchange zou willen gaan. Het leek me namelijk heel gaaf om nieuwe
plekken te ontdekken, mensen van over de hele wereld te ontmoeten en te
zien hoe ik me zou redden als ik echt volledig op mezelf aangewezen zou
zijn. Tot nu toe heeft dat helemaal goed uitgepakt, dus van spijt is
absoluut geen sprake! Bovendien is een exchange zo’n unieke kans die je
maar één keer in je leven krijgt, terwijl een stage later altijd nog kan.
Verder had ik aan een minor geen behoefte, omdat ik wel even genoeg
van de EUR gezien had in de afgelopen twee jaar ;)

De keuze voor binnen Europa

Ten eerste krijg je een beurs, de
Erasmus+ Grant, als je binnen Europa
op exchange gaat. Voor Zweden komt
die beurs neer op ongeveer 400 euro
per maand. Ten tweede wou ik graag
naar een Westers land, om de culturele
shock enigszins te beperken. Het lijkt
me heel leuk om nog een keer in Azië
of Zuid-Amerika op vakantie te gaan
bijvoorbeeld, maar om daar ergens vijf
maanden te wonen leek mij nog iets te
intens. 

De keuze voor Göteborg

Zodra ik me begon te oriënteren op locaties in Europa, sprak Scandinavië
me om meerdere redenen aan: ik was er nog nooit geweest, er is veel
mooie natuur, prachtige steden, het onderwijs is er goed en natuurlijk
omdat je naar Lapland kunt gaan! Göteborg sprak mij in het bijzonder aan,
vanwege de handige centrale locatie. Oslo, Stockholm en Copenhagen
zijn allemaal maar 3 uurtjes reizen vanuit Göteborg! Bovendien is
Göteborg net wat kleiner en knusser (en daarmee ook goedkoper) dan
een hoofdstad zoals Stockholm, maar er is alsnog genoeg te beleven in de
stad! 

Luuk van Leeuwen en Cedric Brull nemen ons mee op hun exchange
waarbij Luuk heeft gekozen voor een bestemming binnen Europa en
Cedric buiten Europa. Zij vertellen over hun ervaringen en helpen met het
kiezen van de juiste exchange bestemming. 

Luuk van Leeuwen



Cultuurverschillen

In de basis is er niet een enorm cultuurverschil tussen Zweden en
Nederland. Een van mijn favoriete Zweedse tradities is de ‘fika’. Dit
betekent dat mensen hier vaak ’s middags samen koffie gaan drinken
onder het genot van de lekkerste verse gebakjes en ‘kannelbullar’!

Het leukste vind ik de nieuwe groep internationale vrienden die ik heb
gemaakt. Omdat iedere exchange student in hetzelfde schuitje zit en er
het beste van wil maken, is iedereen super open en toegankelijk! Dit
zorgde ervoor dat ik al vrij snel een nieuwe groep vrienden had, met wie ik
de stad kon ontdekken en kon reizen. Omdat we allemaal niemand kenden
hier, zijn we in een korte tijd close geworden en wordt er nu al gesproken
over reünies na onze exchange, haha. Bovendien vind ik het reizen en
ontdekken van nieuwe plekken echt fantastisch. Zo ben ik al naar
Stockholm, Oslo en Uppsula geweest en ga ik oud & nieuw vieren in
Lapland (met hopelijk het Noorderlicht als vuurwerk)!!!

Het leukste aan exchange

Het onderwijs is hier best wel anders dan in
Nederland. Elke 4 à 5 weken sluit je hier
namelijk een vak af, wat betekent dat je ook
maar één vak tegelijk volgt. Bovendien zijn er
hier meer verplichte dingen, zoals seminars en
presentaties. Dit betekent dat je beter bij moet
blijven met de stof dan in Nederland. Hier staat
tegenover dat het niveau over het algemeen
wel wat lager ligt dan in Nederland. Verder
vinden ze het schrijven van papers/essays hier
heel belangrijk, wat betekent dat reguliere
tentamens hier een veel kleinere (en soms zelfs
helemaal geen) rol spelen. 

Het onderwijs

Aan deze traditie doe ik maar al te graag
mee. Aan de andere kant begint het weer
steeds kouder en donkerder te worden
hier, dus daar moet ik wel aan wennen.
Op de kortste dag gaat de zon hier al om
3 uur onder :/



Mijn advies zou zijn: gewoon doen. Dit is een
kans die je niet nog een keer krijgt en het is
tot nu toe één van de mooiste ervaringen uit
mijn leven! En vergeet vooral niet: waar je
uiteindelijk ook terecht komt, je zult hoe dan
ook mensen ontmoeten van over de hele
wereld. Zo zitten in mijn vriendengroep vooral
Fransen, Grieken en Nederlanders, maar heb
ik ook mensen uit India, Japan, VS, Canada,
Australië, Polen, Zwitserland en nog veel meer
landen ontmoet! 

Een laatste advies

Zweden heeft de reputatie van een super
duur land, maar dat is me eigenlijk best
meegevallen. Vergeleken met Noorwegen en
Denemarken, is Zweden juist relatief
goedkoop. Het enige wat echt veel duurder is
dan in Nederland is alcohol. Mijn rosé-inname
is dus wel wat afgenomen, maar dat is
misschien maar goed ook. Ik geef het meeste
geld uit aan reizen en sociale activiteiten,
zoals fika, barretjes, ijshockeywedstrijden en
andere tripjes. Dit kan ik deels financieren
met de Erasmus+ grant die je van de uni
krijgt en de uitwonende basisbeurs. Die
laatste kun je trouwens ook aanvragen als je
nog thuis woont maar wel op exchange gaat!

Het financiële plaatje



Waarom op exchange?

Lieve In Duplo´ers, 
Mijn naam is Cedric Brull. Ik ben derdejaars
Economie & Recht student. Ik ben momenteel
in Brazilië als onderdeel van mijn minor van
de opleiding Economie. 

Cedric Brull

De keuze om een exchange te doen was voor mij
heel natuurlijk. Vanaf de aanmelding voor de
bacheloropleidingen wist ik al dat ik voor een
exchange zou kiezen. Ik heb reizen altijd
ontzettend leuk gevonden en welke manier is
beter dan dit te doen als onderdeel van je
studie! Daarnaast is het erg leerzaam om eens
het onderwijs aan universiteit buiten Nederland
te volgen.

De keuze voor buiten Europa

De keuze voor Brazilië

Ja! Ik heb er bewust voor gekozen om buiten Europa te gaan. Ik wilde
graag naar een plek waar ik echt voor mezelf zou moeten zorgen. Een plek
ver van Nederland om verschillen in cultuur en educatie te kunnen ervaren.
Dit zal vast ook mogelijk zijn binnen Europa, maar het idee van ‘echt’
zelfstandig aan de andere kant van de wereld wonen heeft ertoe geleid
dat ik voor een plek buiten Europa heb gekozen.

Brazilië is een fenomenaal land! Het heeft veel op allerlei verschillende
vlakken te bieden. Hetgeen dat mij het meest aantrok was de warme
cultuur en de geografische ligging. Omdat Brazilië op het zuiderlijk
halfrond ligt gaan we nu richting de zomer, dus eigenlijk heb ik de zomer
van Nederland dus verlengt tot en met januari! Daarnaast is de
Braziliaanse keuken naar mijn mening erg smakelijk, het leven is relatief
goedkoop ten opzichte van Europese landen en ligt het tempo van het
dagelijks leven een stukje lager. De natuur in Brazilië is prachtig, elke
week doen we op zijn minst wel één tripje naar de natuur. 



Cultuurverschillen

Het grootste verschil in cultuur is voor mij het
verschil tussen arm en rijk. Helaas is er veel
inkomensongelijkheid in Brazilië. Dit gaat gepaard
met een hoge mate van criminaliteit. Hoewel je als
student hier zelden mee in aanraking komt, speelt
het wel altijd mee in je hoofd. Je zult toch even
goed links en rechts moeten kijken voordat je de
straat op gaat en je moet je ervan bewust zijn in
welke buurt je bent. Kortom, je moet het gevaar niet
opzoeken en dan ben je verzekerend van een
onvergetelijke tijd. De manier van leven verschilt
ook erg van Nederland! Een afgesproken tijd is
bijvoorbeeld maar een getal, van een half uurtje
later zijn, kijkt niemand gek op. Over het algemeen
gaat het leven hier gepaard met wat minder stress,
zelfs deadlines op de universiteit worden met een
marge genomen. Het is erg fijn om wat tijd te
spenderen in een omgeving met weinig stress. 

Het onderwijs in Brazilië is helaas niet vergelijkbaar met het niveau in
Nederland. Universidade de São Paulo is verkozen tot de nummer 1
universiteit in Latijns-Amerika en op de wereldranglijst doet de universiteit
het ook niet slecht. Je zou dus goed onderwijs verwachten! Helaas valt dit
tegen. Het aantal contact uren op de universiteit zelf is erg laag, in mijn
geval 5 uur per week. Daarnaast beheersen de professoren de Engelse taal
niet erg vloeiend. De hiërarchie is ook een stuk groter. Je dient de
professor erg te respecteren. De professor heeft vaak een sterke mening
over bepaalde, vaak politiek gerichte, onderwerpen en drukt dit ook maar
al te graag door op studenten. De lage werkdruk zorgt er wel voor dat er
genoeg tijd over is om te reizen!

Het onderwijs



Een exchange is niet goedkoop. Hoewel ik geluk heb met mijn huidige
woonsituatie betalen de meeste studenten om mij heen zo’n 600-800 euro
per maand aan huur. Je woont weliswaar in een mooi gebouw dat veilig en
van alle gemakken voorzien is, maar daar betaal je natuurlijk wel voor.

Daarnaast zijn de boodschappen verrassend genoeg ongeveer
vergelijkbaar met de prijzen in Nederland. Hierbij moet ik wel vermelden
dat dit alleen voor São Paulo geldt. São Paulo is de verreweg de duurste
stad in Brazilië, dit merkt je ook stevig. Zodra je op een andere plek komt
denk je, ‘goh wat goedkoop!’ Op de universiteit is er een cafetaria waar je
voor zo’n twee real (€0,40) per maaltijd kunt eten. Veel van mijn
medestudenten doen dit dan ook bijna elke dag om wat geld te besparen
om vervolgens aan andere dingen te besteden. 

Je kunt als exchange student buiten Europa zonder al te veel moeite een
beurs aanvragen. De Erasmus Universiteit verstrekt alle benodigde
informatie hiervoor. De beurs bedraagt eenmalig 500€. 

Het financiële plaatje

Een laatste advies

Het leukste aan exchange

Alles! Er zijn zo veel leuke dingen die je meemaakt als
exchange student. Je leert enorm veel nieuwe mensen
kennen. Hierdoor duik je in een mix van verschillende
culturen. Daarnaast is er altijd wel iemand bij om wat leuks
te ondernemen. Een reisje naar een ander land, een
churrasco (bbq) of stappen. Elke dag valt er wel iets
nieuws te beleven. 

Door de relatief lage werkdruk heb je genoeg tijd om de
cultuur en het land echt te ontdekken. De stad São paulo
zelf heeft enorm veel te bieden en elke keer ontdekken
we nieuwe plekken. Elke week is er wel een groepje
studenten die naar een andere plek in Brazilië of zelfs een
ander land in Zuid-Amerika gaat en iedereen staat vrij om
aan te sluiten. Terwijl ik dit stukje schrijf, zit ik zelfs in de
auto terug van een roadtrip naar een koloniaal dorpje met
veel geschiedenis ten noorden van São Paulo.

Bij twijfel altijd doen! Op exchange gaan is een kans die je wellicht maar één keer
in je leven krijgt. Mijn exchange is een van de gaafste dingen die ik gedaan heb.
Ik  ben enorm blij met mijn keuze en zou het zo weer doen. Ver weg van huis zijn
is niet altijd gemakkelijk, als je dit lastig lijkt is een locatie binnen Europa ook een
goede overweging. Ik ben ervan overtuigd dat het niet uit maakt welke locatie je
kiest, je zult ongetwijfeld een ongelofelijk tijd gaan beleven. Als je vragen hebt,
schroom niet om mij te contacteren! 



Zeker Weten

Bewust van het onbewuste

In een wereld vol keuzes, groot en klein, schuilt er achter elke beslissing een
complex samenspel van bewuste en onbewuste processen in ons brein. Elke dag
worden we blootgesteld aan dilemma’s waarvan het effect pas duidelijk wordt in
de, nabije of verre, toekomst. Naar college gaan, of toch nog wat langer in bed
blijven liggen? Vandaag met brood of yoghurt ontbijten? Het lijken onbelangrijke
vragen, toch kunnen ze invloed hebben op het verloop van onze dag. Zo kunnen
grote vraagstukken als het kiezen van een studie of het kopen van een huis invloed
hebben op de rest van ons leven. Sommige keuzes maken we zonder er ook maar
een seconde bij stil te staan en anderen nemen we een eeuwigheid de tijd voor. 

Ons geest staat bekend om de complexiteit en de wijde variatie aan processen die
tegelijkertijd plaatsvinden. Sommige processen zijn we bewust van, maar het
merendeel gebeurt onbewust. We worden continu blootgesteld aan verschillende
prikkels in onze omgeving, deze stimuli kunnen ons onbewust denken en handelen
beïnvloeden. Een belangrijk concept om deze invloeden te begrijpen is priming.
Prikkels wakkeren mentale concepten aan zoals stereotypen, normen en waarden,
zodat ze beter benaderbaar worden. Zo vormen we een beeld van de wereld om
ons heen.  

Onverklaarbaar



Er zijn veel verschillende factoren die invloed hebben op ons keuzegedrag. Een
factor die een grote invloed heeft is framing; hoe de keuzes gepresenteerd
worden, dit is een vorm van priming. Hier wordt bijvoorbeeld veel gebruik van
gemaakt in de marketing van goederen. Kies je liever voor: 
A. een product dat 70% effectief is of B. een product dat 30% ineffectief is? Veel
mensen zullen voor de eerste optie gaan, terwijl A en B dezelfde informatie
presenteren. Mensen zijn vaak meer aangetrokken tot het product dat nadruk legt
op de positieve informatie, dit betekent namelijk dat ze beter hun keuze kunnen
verklaren.  

Andere belangrijke aspecten zijn Heuristics and Biases. In veel gevallen zullen
mensen afwijken van de ‘rationele’ keuze, objectief gezien de beste optie, dit
gedrag kan worden verklaard door Heuristics and Biases. Het gaat om onbewuste
vertekeningen in ons brein die effect hebben op de manier waarop we beslissen
en de uitkomst daarvan. Een concreet voorbeeld is verliesaversie, wat psychologen
Tversky en Kahneman presenteerden. Mensen hebben een afkeer van verlies en
hechten veel waarde aan bezit. Zo doet het verliezen van €1000 meer ‘pijn’ dan wat
het winnen van €1000 aan ‘genot’ oplevert. We zullen dus vaak de kans op verlies
proberen te vermijden, wat ook samengaat met het feit dat veel mensen
‘risicoavers’ handelen. Verder wordt er vaak meer waarde gehecht aan het
behouden van de huidige situatie dan afwijken hiervan, dit verschijnsel wordt de
status quo bias genoemd (Samuelson en Zeckhauser 1988). Dit heeft vaak te
maken met de comfortzone waarbinnen de meeste mensen willen handelen. Zo
zijn er nog veel meer verschillende heuristics and biases die invloed hebben op
ons keuzegedrag, waardoor we vaak ook zullen afwijken van de ‘beste’ of meest
‘rationele’ keuze gezien de omstandigheden. Er wordt snel genoegen genomen
met het resultaat in plaats van maximalisatie van het resultaat.

Snelkoppeling



Wanneer we worden geconfronteerd met lastige dilemma’s kiezen we vaak met ons
hoofd of met ons hart. Dit is natuurlijk niet letterlijk geval, maar een uitdrukking voor
het kiezen met je gevoel of je verstand. Als we met ons verstand kiezen, lijken we
rationeler na te denken en al onze opties af te wegen. We maken aanspraak op ons
denkvermogen en op reden, maar zoals in de vorige alinea toegelicht werd, wordt ons
denkvermogen beïnvloedt door prikkels van buitenaf. Dat niet alleen, ook onze
emoties zullen altijd een rol blijven spelen in meer of mindere mate. Altijd de beste
keuze maken lijkt een onmogelijke opgave, maar ons bewust zijn van het onbewuste
helpt ons een stap in de goede richting. 

In conclusie onthult de complexiteit van menselijk keuzegedrag dat onze beslissingen
vaak diep verweven zijn met onbewuste processen in het brein. De impact van framing,
priming, heuristics en biases, en andere processen op ons vermogen om rationele
keuzes te maken, is aanzienlijk. Het onverklaarbare karakter van sommige keuzes wordt
verklaard door de subtielere invloeden die buiten ons bewustzijn plaatsvinden.
Priming, als een mechanisme dat mentale concepten activeert, speelt een sleutelrol in
het vormen van onze meningen en beelden van de wereld, wat op zijn beurt ons
keuzegedrag beïnvloedt. Het lijkt erop dat, zelfs wanneer we denken met ons verstand
te kiezen, onze emoties en onbewuste invloeden nog steeds een cruciale rol spelen.
Begrip van deze onzichtbare krachten kan bijdragen aan een dieper inzicht in menselijk
gedrag en mogelijk nieuwe benaderingen bieden voor het nemen van weloverwogen
beslissingen, zowel op persoonlijk als professioneel vlak.

Conclusie



Duplomaat Dilemma’s  

Ik kies liever voor altijd met mijn...

Hart 

Hoofd 

Ik twijfel

IIk twijfel of ik de juist studie heb gekozen

Ik ben zeker

Ik ga stemmen

Ja

Nee

Ik weet wat ik ga stemmen

Ja

Nee

30%

70%

99%

1%

49%

51%

34%

66%



Duplomaat Dilemma’s  

Waar kies je eerder voor?

Interessante studie, 
maar weinig baankans

Saaie studie, 
maar veel baankans

Waar kies je eerder voor?

Goed betaalde stage, 
maar weinig leren

Slecht betaalde stage, 
maar veel leren

Ik kies Ik wil op Exchange

Stage

Minor

Binnen Europa

Buiten Europa

42%

58%

67%

33%

45%

55%

24%

76%



DE WEEK VAN

Maandag
Het zou geweldig zijn als ik kon zeggen dat ik om 5 uur opsta en
mediteer, maar helaas is dat niet het geval. Ik werd wakker om 9 uur
in het prachtige Brabant en maakte me klaar voor een trip naar
Rotterdam. Het zonnetje scheen, maar dat veranderde al snel. Toen
ik eenmaal in Rotterdam aankwam, was ik doorweekt (PS in Brabant
scheen nog steeds de zon). Vandaag stond er een vergadering van
de Marketingcommissie (MarCo) op het programma. Na een zeer
serieuze vergadering kon ik terug naar huis. Thuis aangekomen was
het een gezellige boel. Vriendinnen van mijn huisgenootje kwamen
langs en samen hebben we heerlijk pasta pesto gegeten.

6
November

7
November

Dinsdag
Vandaag was zeker een productieve dag. Ik stond op om 7 uur en
ging naar mijn werkgroep. Na afloop besloot ik pasfoto’s te laten
maken. Eerlijk gezegd denk ik dat dit de beste pasfoto is die ik ooit
heb gemaakt. Iedereen zou er jaloers op zijn. Daarna nam ik even de
tijd om te leren, want ik heb vrijdag een tentamen. Na een paar uur
kreeg ik ontzettend veel honger. Ik had eigenlijk geen zin om te
koken, maar gelukkig woon ik vlakbij de HAS. Ik heb een heerlijke
Turkse pizza gehaald, met extra knoflooksaus erbij. Mijn dag kon
niet meer stuk en zelfs het studeren ging een stuk beter.

J e v a  v a n  E n g e l e n



Donderdag
Vandaag was echt een saaie dag. Ik stond op om 7 uur en begon
met studeren. Tussendoor ben ik even naar de winkel geweest
voor boodschappen en heb ik een story gemaakt voor de MarCo.
Onderweg zag ik een kraam met oliebollen staan. Na zo’n
productieve dag vond ik dat ik wel een oliebol verdiende. Ze
hadden zelfs een speciale tompouce in de vorm van een oliebol.  

Woensdag
Vandaag markeert een sombere dag in mijn levensgeschiedenis.
Ik stond op rond 8 uur en ging naar het gemeentehuis om mijn
rijbewijs en ID aan te vragen. Vorige week maandag werd mijn
portemonnee gestolen, dus moest ik mijn pasjes opnieuw laten
maken. Nu woon ik in Rotterdam, dus mijn ID zal aangeven dat ik
een Rotterdammer ben. Voor een trotse Brabander was dit
behoorlijk confronterend (PS zelfs de vrouw aan de balie
complimenteerde mijn mooie pasfoto). Daarna ging ik even
boodschappen doen en een rondje hardlopen. Op het menu
voor vandaag stonden wraps met kip in chilisaus. Het was zo
lekker dat ik per ongeluk echt te veel heb gegeten...

8
November

9
November

Die kon ik natuurlijk niet weerstaan, en dat
was zeker een aanrader. Na zo’n intensieve
studiedag heeft volgens mij niemand zin
om te koken, dus ben ik maar weer naar de
HAS gegaan voor mijn standaard
bestelling. (PS het lijkt nu echt dat ik altijd
naar de HAS ga, maar
het valt echt mee. Dit is geen reclame.)



10
November

Zaterdag & Zondag
Iedere Brabander weet hoe bijzonder deze dag is: natuurlijk de
11e van de 11e. Ik werd wakker met een glimlach op mijn
gezicht. Hier had ik al lang naar uitgekeken. Mijn feest begon om
4 uur ‘s middags. Samen met een grote groep vrienden gingen
we de stad in en genoten we van de muziek en drankjes. Het was
heel druk in de stad. Om 9 uur ’s ochtends was ik weer thuis. Op
de zondag daarop ging ik met een vriendin ergens eten. Of dat
een goed idee was na zo’n avond? We hebben zo veel gegeten
dat het voelt alsof ik de komende week niets meer hoef te eten...
Het was overigens wel lekker. En zo verliep mijn week ongeveer,
lekker druk met allerlei dingen! 

11/12
November

Vrijdag 
Vandaag stond er een tentamen op mijn programma. Zoals
gebruikelijk had ik boeken onder mijn kussen gelegd voor geluk
(en het heeft zeker geholpen). Na het examen kon het feest
beginnen. Het is weekend!!! Pre-Carnaval stond vandaag op het
programma in mijn eigen dorp. Snel de trein naar Breda
genomen, mijn kostuum aangetrokken, en het feest kon
beginnen. Dansen op foute muziek is absoluut mijn guilty
pleasure.
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Lieve lezer, 
Bedankt voor het lezen van al weer de tweede Duplomaat van dit jaar. Met de vorige Duplomaat

zijn we fris van start gegaan met het nieuwe collegejaar. We hopen dat ook jullie goed aan het
jaar begonnen zijn.  

Nadat onze commissie compleet is geworden door versterking van eerstejaars Mayco en Dinand
zijn we hard aan de slag gegaan met deze nieuwe Duplomaat. Vele gezellige vergaderingen

later zijn wij hartstikke trots op het eindresultaat wat u nu in uw handen heeft.  

In deze Duplomaat hebben we het gehad over het maken van keuzes, iets waar wij
dubbelstudenten nog wel eens moeite mee hebben. Keuzes maken is daarnaast ook een

hartstikke actueel onderwerp door de Tweede Kamerverkiezingen van 22 november.

 Naast de artikelen over het maken van keuzes kunnen natuurlijk ook deze editie de vaste
rubrieken zoals ‘de week van’ en ‘breaking borders’ niet ontbreken.  

De aankomende periode zullen wij weer hard aan de slag gaan om de volgende Duplomaat net
zo fantastisch te maken als de eerste twee. Daarnaast willen wij jullie als Mediacommissie ook

graag wijzen op onze podcast waar binnenkort leuke nieuwe afleveringen van aankomen. 

Ten slotte willen wij bij deze graag alle lezers bedanken voor het delen van hun BeReals en het
reageren op de Duplomaat dillema’s. Ook willen wij Luuk, Cedric, Kimo en Jeva bedanken voor

hun fantastische inbreng in deze Duplomaat.   

Veel liefs, 

De Mediacommissie 23-24 
Silke, Fabienne, Jaden, Dinand, Mayco en Loïs 

Nawoord



“Doubt is the beginning of wisdom”
Aristoteles


